

OCTOBER 2025

Hemovigilance in Canada is under threat.

The Public Health Agency of Canada (PHAC) funds and houses the Transfusion Transmitted Injury Surveillance System (TTISS) and the Transfusion Error Surveillance System (TESS), through their Blood Safety Contribution Program (BSCP). The BSCP was announced to be sunset as of March 31, 2026; without consultation from the blood system and its stakeholders.

Visit our [new, dedicated page for hemovigilance](#) and inform yourself to advocate for Canadian hemovigilance, with resources and avenues on this page that will be continually updated until hemovigilance is revitalized in Canada.

CSTM Virtual Education

CSTM is excited to host its next virtual education event themed "The Code Call". The event will be held on November 5, 2025 from 12-1430 ET and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend, and we will be giving away a *free membership* during the session! Register [here](#). Please share within your networks!

Reminder: previous virtual event recordings are now available in the CSTM members-only portal on the "education - webinars" page

Profedu resources

Canadian Blood Services shares these recent publications:

[Apheresis frozen plasma, psoralen-treated](#). This new publication provides information on apheresis frozen plasma, psoralen-treated, a blood group specific, pathogen-reduced human plasma for transfusion.

[FAQ: Apheresis frozen plasma, psoralen-treated | Professional Education](#)

This publication provides answers to general, hospital technologist, and clinician questions regarding pathogen-reduced human plasma. This product will be available for transfusion in Canada beginning September 2025.

A new website – coming soon!

CSTM is excited to be sharing a refreshed website for our members and the visitors, coming soon this fall. Members, watch for updates about confirming your account login to access resources and renew your membership from a single account.



Save the Date for Upcoming events:

- **4 October:** [Alberta Vein to Vein Society - Vein to Vein Conference - Fall in Love with Transfusion Medicine](#)
- **21 October:** [Bleeding Disorders 360](#)
- **25-28 October:** [AABB Annual Meeting](#)
- **26-29 October:** [36th Regional Congress of the ISBT](#)
- **5 November:** [CSTM Virtual Education Day: The Code Call](#)
- **6 November:** [19th Annual Earl W Davie Symposium](#)
- **14 November:** Blood Matters Nova Scotia – save the date!

View the [CSTM Event Calendar](#) for more events throughout 2025.

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. To post a job, contact [webmaster](#)

CSTM blogs: Watch for [new blogs](#)!

CSTM is grateful for the financial support of our 2025 annual conference sponsors:



What else? [Visit the CSTM website](#)



OCTOBRE 2025

L'hémovigilance au Canada est compromise

L'Agence de la santé publique du Canada (ASPC) finance et héberge le Système de surveillance des incidents transfusionnels (SSIT) et le Système de surveillance des erreurs transfusionnelles (SSET), par l'intermédiaire de son Programme de contribution pour la sûreté du sang (PCSS). Le PCSS a été annoncé comme étant aboli à compter du 31 mars 2026, sans consultation préalable du système du sang ni de ses parties prenantes.

Visitez notre [nouvelle page](#) dédiée à l'hémovigilance et informez-vous pour pouvoir défendre l'hémovigilance au Canada. Vous y trouverez des ressources et des pistes d'action; cette page sera continuellement mise à jour jusqu'à ce que l'hémovigilance soit revitalisée au pays.

Éducation virtuelle SCMT

La SCMT est heureuse d'annoncer son prochain événement éducatif virtuel sur le thème L'appel du code. L'événement aura lieu 5 novembre 2025 de 12h00 à 1430 HNE et sera de nouveau offert simultanément en anglais et en français. Courrez la chance de gagner un abonnement annuel à la SCMT! Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. Inscrivez-vous [ici](#), et partagez l'invitation avec vos collègues!

Rappel: les enregistrements des événements virtuels précédents sont disponibles dans le portail réservé aux membres de la SCMT sur la page « éducation ».

Ressources éducatives

La Société canadienne du sang a récemment mis à jour les ressources suivantes,

[Plasma-aphérèse congelé traité au psoralène](#).

Cette nouvelle publication fournit des renseignements sur le plasma-aphérèse congelé traité au psoralène, un plasma humain spécifique à un groupe sanguin et à teneur réduite en agents pathogènes destiné à la transfusion.

[FAQ: Plasma-aphérèse congelé traité au psoralène | Développement professionnel](#)

Cette publication fournit des réponses aux questions générales, ainsi qu'à celles des technologues hospitaliers et des cliniciens concernant le plasma humain en teneur réduite en agents pathogènes. Ce produit sera disponible au Canada à partir de septembre 2025.

Un nouveau site Web – bientôt disponible !

La SCMT est ravie de présenter un nouveau site Web destiné à ses membres et aux visiteurs, qui sera lancé cet automne.



Membres, surveillez les mises à jour concernant la confirmation de votre compte afin de pouvoir accéder aux ressources et renouveler votre adhésion à partir d'un seul et même compte.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

- **4 octobre:** [Alberta Vein to Vein Society - Vein to Vein Conference - Fall in Love with Transfusion Medicine](#)
- **21 octobre:** [Bleeding Disorders 360](#)
- **25-28 octobre:** [AABB Annual Meeting](#)
- **26-29 octobre:** [36th Regional Congress of the ISBT](#)
- **5 novembre:** [Éducation virtuelle SCMT : L'appel du Code](#)
- **6 novembre:** [19th Annual Earl W. Davie Symposium](#)
- **14 novembre:** Blood Matters Nova Scotia – réserver la date!

Consultez le calendrier des événements de la SCMT pour plus d'événements tout au long de 2025.

Consultez la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre](#)!

Blogues récents: Surveillez le nouveau blogue!

La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2025 :



Quoi d'autre? [Consultez le site web de la SCMT](#)

